
Krajský úřad Ústeckého kraje 
Velká Hradební 48 

400 02 Ústí nad Labem 

JID: 101853/2019/KUUK 

 

Zpracovala: L. Jeřábková/920 

ZÁPIS 
z jednání ve věci Lužické nemocnice a polikliniky, a.s. 

___________________________________________________________________________ 

Datum: 17. 6. 2019 

Čas:  10:00 – 11:15 
Přítomni: Oldřich Bubeníček, hejtman Ústeckého kraje 

RSDr. Stanislav Rybák, náměstek hejtmana pro oblast zdravotnictví 
Ing. Petr Severa, vedoucí odboru Zdravotnictví, KÚÚK 
Ing. Jiří Novák, předseda představenstva, Krajská zdravotní, a.s. 
Ing. Petr Fiala, generální ředitel, Krajská zdravotní, a.s. 
Ing. Lumír Kus, starosta Rumburku 
Ing. Karel Schäfer, předseda představenstva Lužické nemocnice a polikliniky, a.s. 
Jan Kolář, starosta Krásné Lípy, předseda Sdružení pro rozvoj Šluknovska  
Robert Holec, starosta Dolní Poustevny, předseda Svazku obcí Sever 
Ing. Lenka Jeřábková, asistentka hejtmana Ústeckého kraje 

 

Jednání bylo svoláno na žádost starosty Rumburku pana Lumíra Kuse. Město Rumburk se 
dostává do kritické finanční situace, kdy dorovnávání ztráty místní Lužické nemocnice 
a polikliniky (dále jen nemocnice) neudržitelně vyčerpává městský rozpočet. Na konec června 
2019 je plánováno zasedání Zastupitelstva města Rumburku, kdy se bude projednávat uvolnění 
finančních prostředků nemocnici tak, aby mohl být dofinancován její stávající schodek 
hospodaření. 

Jednání zahájil pan hejtman přivítáním účastníků jednání. 

Pan starosta Kus poté informoval o stávajícím stavu nemocnice a plánovaném jednání 
městského zastupitelstva, kde bude téma dofinancování schodku provozu nemocnice 
projednáváno. Zastupitelstvo se sejde 27. června 2019, a do této doby je tedy žádoucí mít 
stanovisko Ústeckého kraje, zda s převzetím zdravotní péče poskytované nemocnicí počítá. 

Pan předseda Novák ujistil pana starostu, že postoj Krajské zdravotní, a.s. (dále jen KZ) je 
konzistentní, a tedy, jak bylo v minulosti několikrát řečeno, má snahu pomoci při zajištění 
poskytování zdravotní péče ve Šluknovském výběžku. Dále shrnul vývoj jednání o možnostech 
převzetí nemocnice tak, jak probíhalo od roku 2017. Zmínil také snahu vyjednávat se sousední 
varnsdorfskou nemocnicí, která ovšem neměla o taková jednání zájem. Pan předseda dále 
přítomné seznámil se závěry, prozatím pracovní verze, auditu nemocnice, který nechává KZ pro 
Ústecký kraj vypracovat. Podle výsledků auditu se budou řídit další kroky směřující 
k případnému převzetí zdravotních služeb. Vzhledem k milionovým ztrátám z provozu, ke 
kterým docházelo v hospodaření nemocnice v minulých letech, má v současnosti rumburská 
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nemocnice zápornou hodnotu vlastního kapitálu, a není tedy nemožné převzít ji za úplatu. 
Možnosti převzetí jsou přitom ještě dále omezené. Audit pracuje se čtyřmi možnostmi, z nichž 
jediná reálná je koupě části aktiv a smluvních vztahů nemocnice. Podle auditu pak může být 
nabyvatelem těchto vybraných aktiv KZ, nebo i Ústecký kraj. Současné vedení KZ přebíralo 
v roce 2012, kdy byla ve 400milionové ztrátě, nyní již pátým rokem generuje zisk, zaměstnává 
sedm tisíc zaměstnanců. Snahou KZ je pomoci, avšak striktně v mezích zákona a v mezích 
svých reálných možností. Závěrem pan předseda citoval ze zápisu z jednání, které proběhlo 
v září roku 2017, kdy již tenkrát odhadoval, že cena nemocnice je mínusová. 

Pan starosta Kus reagoval, že si je vědom toho, jak probíhala předchozí jednání, nyní by však 
potřeboval znát jasný závěr – zda KZ s převzetím zdravotní péče po nemocnici počítá, či 
nikoliv. 

Pan předseda Novák zopakoval, že KZ má snahu pomoci, nicméně se nejedná o proces, který by 
byl realizovatelný za dva měsíce. 

Pan hejtman potvrdil, že Ústecký kraj chce pomoci, protože bez nemocnice v Rumburku nebude 
možné zachování dostupné akutní lůžkové péče ve Šluknovském výběžku. Zároveň ale 
zdůraznil, že se jedná o velmi citlivou věc, kde je třeba každý krok pečlivě zvažovat, aby nebyl 
následně právně napadnutelný. 

Pan předseda Novák doplnil, že KZ v současné době již nemocnici pomáhá, nebýt vzájemné 
spolupráce, nebylo by již možné provozovat oddělení chirurgie. 

Pan předseda Schäfer to potvrdil a doplnil, že bylo snahou současného vedení nemocnice udržet  
její stávající oddělení. Po jejich případném zániku a opětovném zřízení v budoucnu by totiž bylo 
daleko obtížnější zajistit jejich personální obsazení. Již nyní má neoficiální informace o tom, že 
sousední nemocnice v České Lípě i vzdálenějším Liberci nabízí zaměstnancům nemocnice 
hromadné přechody. Co se týče vedení nemocnice, tak se již nejedná o konstruktivní vedení 
firmy, ale o boj o přežití. To se pak odráží i na obchodních vztazích nemocnice, kdy 
u dodavatelů i zdravotních pojišťoven vzrůstají obavy. 

Pan předseda Novák zmínil problém mediálního obrazu, který vrhá stín na KZ, ta přitom již od 
začátku měla zájem vést konstruktivní jednání. Minulé vedení rumburské radnice však mělo 
nereálné požadavky, ze kterých nechtělo ustoupit, a jednání tak na dlouhou dobu umlkla. 

Některé z požadavků bývalého vedení Rumburku pak doplnil pan generální ředitel Fiala. Mezi 
nejkontroverznější patřily požadavky na udržení počtu zaměstnanců, které by nemocnice měla 
v době převzetí, po dobu dvou let, či následné investice do infrastruktury nemocnice, které by 
do dvou let od převodu měly činit 80 mil. Kč. V médiích pak bylo prezentováno, že město 
učinilo nabídku a KZ ji nereflektovala. Podmínky pak už ovšem zveřejňovány nebyly. 

Pan starosta Kolář vyjádřil souhlas s tím, že bývalé vedení rumburské radnice sehrálo ve 
vyjednávání velmi negativní roli. Zmínil pak dále jednání, které proběhlo v nedávné době 
u ministra zdravotnictví. K této informaci proběhla následně diskuze. 
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Pan předseda Novák ještě jednou zopakoval, že KZ je připravena splnit, co v minulosti slíbila. 
Nesouhlasí však s nátlakem, který nyní probíhá přes média. Vyřešení problému nemocnice není 
do 1. září 2019 reálné. Je třeba řešit mnoho věcí, např., které z budov budou přebírány. Podle 
auditu se jeví jako reálné převzetí dvou budov a ambulancí, tedy bez odloučených budov mimo 
areál nemocnice. 

Pan ředitel Fiala upozornil na rozdíly ve mzdách zaměstnanců i tzv. garantů. Vzhledem k silným 
lékařským odborům by bylo třeba řešit i vyrovnání výší mezd – v rámci KZ by bylo velmi 
složité obhájit vyšší mzdy v rumburské nemocnici. Dále pak informoval, že představenstvo KZ 
by o výsledcích auditu mělo jednat v srpnu. Dříve tedy není možné dávat jakákoliv závazná 
stanoviska. 

Pan starosta Holec požádal o informaci, v jakém časovém horizontu by k převzetí péče KZ 
mohlo dojít. Zřejmě je to jediná informace, která by dokázala přesvědčit rumburské 
zastupitelstvo, aby v letošním roce uvolnilo peníze nemocnici, a ta tak mohla pokračovat 
v činnosti do vyřešení této krizové situace. 

Pan vedoucí Severa nastínil možný časový rámec – začne-li se na převzetí nemocnice pracovat 
v srpnu, je reálné převzetí nejdříve ke konci tohoto roku. Připomněl přitom, že Ústecký kraj 
nesmí zasahovat do obchodního vedení společnosti KZ, a proto by transakce měla proběhnout 
přímo mezi nemocnicí v Rumburku a KZ, v rámci stanov společnosti se souhlasem jediného 
akcionáře, kterým je Ústecký kraj. 

Pan předseda Novák pak doplnil, že tým KZ se problematikou rumburské nemocnice zabývá, 
ale jak se vyvíjí závěry auditu, vyvíjí se i podmínky převzetí. 

Pan ředitel Fiala dále informoval, že on i pan předseda Novák mají mezi 26. červnem 
a 7. červencem 2019 naplánováno volno. Nebudou se tedy moci vyjádřit k závěrům, ke kterým 
dospěje rumburské zastupitelstvo po svém zasedání. Požádal tedy přítomné, aby to vzali na 
vědomí, a aby absence vyjádření KZ bezprostředně po jednání zastupitelstva města nebyla 
negativně prezentována. 

Pan předseda Novák požádal přítomné, zda by bylo možné se domluvit na krátkém závěru 
z tohoto jednání, který by mohl být prezentován médiím. Na konkrétním vyjádření se přítomní 
nedomluvili.  

Z důvodu dalšího programu se zástupci Krajské zdravotní v 11:00 omluvili z  jednání.  

Pan starosta Holec ještě informoval o závěrech jednání o přeshraniční spolupráci, kdy by měl 
být představen nový koncept regionů s problematickou dostupností zdravotní péče. Možnosti 
zajištění zdravotní péče pro Šluknovský výběžek by tak mohly být směřovány i za hranice ČR. 

Poté následovala neformální diskuze. Jednání bylo ukončeno v 11:15. 
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